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Občasník 
obce Bukovec 

vydává Obecní úřad Bukovec 
pro informaci občanů 

                                      prosinec 2011 
_______________________________ 
 

 

   Večer plný překvapení, 

      pocit, který jindy není. 

        Dobré jídlo si dejte do bříška, 

        a pak Vám přejeme bohatého Ježíška. 

       Tohle všechno přejeme na Vánoce, 

        a pak ještě hodně zdraví v novém roce! 
 

              Kolektiv Obecního úřadu v Bukovci 

 

� � � �  � � � 
 

   Vážení spoluobčané, 

   v předchozím vydání zpravodaje jsem nám přála hezké „babí léto“. Že 
bylo opravdu hezké, o tom není pochyb. Pranostika, která platí pro den 
15.8., kdy slavíme pouť v Bukovci, praví: „pak-li o Nanebevzetí Marie 
Panny prší, tak padesát dní mokrých k očekávání máme. Je-li o 
Nanebevzetí Panny Marie pěkně, nastane požehnaný podzimek a počasí 
bude příznivé vinné révě“. Na pěstitelích švestek je, zda doplní či nějak 
pozmění pranostiku… 

   Jisté je, že mokré dny jsme si užili od jara, hlavně na začátku června, 
sucho zase na podzim. Vodou se proto šetřilo v každé domácnosti. Jsem 
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přesvědčena, že i samotná instalace vodoměrů v rodinných domech, které 
jsou napojené na obecní vodovod, měla význam a přinesla tížený efekt. 
Každopádně považuji za důležité, informovat vás o přibývajících žádostech 
o napojení na obecní vodovod. Nás, zastupitele těší, že roste zájem o 
výstavbu rodinných domů v naší obci, nicméně zdroj vody je kapacitně 
omezen a napojovat na obecní vodovod donekonečna skutečně nelze. O 
způsobu napojení, průměru trubek, potažmo tlaku v některých „starších 
větvích“ vodovodního řádu se rozepisovat nebudu. Nejsem a nebudu na 
toto specialistka. Poradcem se proto stal a to Rozhodnutím Krajského úřadu 
p. Luboš Kluz, který má mimo jiné praxi v oboru vodovody a kanalizace. 

   Předminule jsem slíbila, že vás budu informovat o Salaši na Kympě. 
Začnu tedy tím, že zastupitelstvo obce jednohlasně neschválilo na svém 
zasedání dne 27.10.2011 realizaci projektu s názvem „Slezský skanzen 
v přírodě II. etapa – Křesťanství v Beskydech“. Důvod? Nedostatek financí 
na realizaci a následný provoz. Bylo tedy na místě, změnit název projektu 
„Slezský skanzen v přírodě I. Etapa – Salaš“ na název nový, bez etapy. 
Zastupitelé tak schválili nový název projektu a to „Zvonice u salaše“. Proč 
najednou „Zvonice“? Stručně vysvětlím. Podstata projektu zůstala stejná, ta 
se nezměnila. Projekt spočívá ve vybudování salaše (Solisko, Stanovisko, 
Kolibičko, …) a budovy se zázemím pro turisty, návštěvníky a každopádně 
nás, Bukovjany. Součástí budovy by měla být galerie s prosklenou 
vyhlídkou na okolí Kympy, navíc s pavlačí, terasou, …a hlavně se zvonem! 
Se zvonem, který už máme. Se zvonem, který naši předkové nechali 
vyrobit a který byl dominantou budovy základní školy s polským jazykem 
vyučovacím. O konečné podobě Zvonice rozhodnou zastupitelé na letošním 
posledním prosincovém zasedání.  

   Blíží se konec roku. Vhodný čas na přemýšlení, zpomalení, bilancování. 
Pro obec i pro mě, přiznám se, to byl rok náročný. I přesto si dovolím 
tvrdit, že úspěšný. Kromě oprav komunikací po povodních a vybudování 
odvodňovací strouhy u areálu bývalého JZD našimi Technickými službami, 
se nám podařilo částečně opravit veřejné osvětlení. Dokonce přibyla další 
osvětlení v části obce Zarymbčok a ve dvoře u rodinného domu manželů 
Burových. Díky společnosti Správa toků Lesů ČR vypadá potok Viešniak 
po odtěžení nánosů také o trochu lépe. Snad provizorní oprava komunikace 
Lesy ČR, s.p., vykouzlila lehký úsměv na tváři obyvatelům části obce 
Půlgrůň. Už teď vás chci, sousedi z Půlgrůně, potěšit informací, že finální 
oprava komunikace proběhne příští rok! Stejně tak mě těší, že obě školy 
mají nové venkovní dveře, opravené okapy a základní škola s polským 
jazykem vyučovacím se může pochlubit novou družinou. A co se týká 
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kultury a sportu v naší obci? Pokud by se měřila úspěšnost akcí podle 
účasti návštěvníků, myslím, že se nemáme za co stydět! Děkuji proto 
především všem předsedům a členům spolků, dále obětavým občanům a 
podnikatelům Bukovce za pomoc při akcích, kterých nebylo letos málo! 
Vím dobře, kolik úsilí a času je potřeba! Pouhé nadšení opravdu nestačí… 

   Před námi jsou Vánoce. Štědrovečerní večeře, půlnoční mše, vánoční 
koncerty a výstavy, procházky obcí nebo zasněženou krajinou, návštěvy 
těch, které máte rádi, možná i lenošení pod peřinou. Je jen a pouze na nás, 
jak prožijeme svátky, které jsou dokonalé samy o sobě. Přejí vám, milí 
spoluobčané, ať jsou především klidné a pohodové a ať máte dostatek času 
i sami na sebe. Ať máte čas zpomalit, pozastavit se a zamyslet se nad 
maličkostmi, které nás dělají šťastnějšími a víc lidskými. Do příštího roku 
vám přeji hlavně zdraví! A ať už se odehraje v roce 2012 cokoliv, 
pamatujte, že na každého čeká přesně to, co si zaslouží…  

   Takže do nového roku s pokorou… a úsměvem! 

 Monika Czepczorová 
      starostka obce 

� � � �  � � � 
 

KYTIČKA JUBILANTŮM 
 

Blahopřejeme všem občanům, 
kteří oslavili a oslaví svá životní jubilea 

 
prosinec 
Wawrzaczová Alena  65  Fojtství 
Suszková Joana   75  Za kempou 
Kawuloková Anna  65  Kučery 
Szotkowski Petr  50  Fiktusy 
Bojko Josef   55  U školy 
Wolny Josef   60  Kučery 
 
leden 
Mędroková Žofie  55  Korole 
Czudková Jana   80  Přigon 
Motyková Kristina  55  U školy 
Bielesz Bronislav  60   Cmiele 
Wolná Terezie   92  Fiktusy 
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Zogatová Zuzana  80  Chrasciny 
Zogata Pavel   80  Chrasciny 
 
únor 
Jalowiczor Milan  60  Macury 
Smoliková Zdeňka  50  Lysky 
Rodek Miroslav  60  Blažky a okolí 
 
 

K jubileu Vám přejeme mnoho štěstí, zdraví, správnou pohodu, 
dostatečnou dávku radosti ze života a šťastný domov. 

 
� � � �  � � � 

 
Z kroniky obce … 

 
Zvyky – zapsané při založení kroniky v r. 1956 

„Mikuláš 
Večer před sv. Mikulášem chodí skupina chlapců přestrojených za různé 

postavy: Mikuláš, 2 čerti, cikán s cikánkou, žid, baba, která má v košíku 
dárky pro děti. Zazvoní u domu, potom jdou dovnitř. Dívky před nimi 
prchají, poněvadž by je čerti pomazali. Když výprava z bytu odejde, je 
v bytě úplná spoušť. 
Pastuškové 

Po dobu Vánoc chodí tři chlapci: Bartoš, Kuba a Vavřek, který nesl 
sošku anděla, a všichni tři zpívají:    

Dovolte nám křesťané rozmilí, 
budeme vám zpívat té chvíle, 

tu velikou radost, kterou v lidském životě 
udělal nám Bůh, a to právě v neděli. 

Za zpívání dostávali peníze, vejce apod. 
Na Štědrý den chodí děti přát lidem. Na Štěpána zpívají chlapci, kteří 

vyšli ze školy, pod okny gazdům, gazdinám a pacholkům: 
                    Dej Pán Bůh dnešní večer veselý, 
                    nejprv panu hospodáři, potom hospodyni a veškeré čeládce. 

Za to dostávají peníze.“ 
             Pavla Waclawková  

          kronikářka 
� � � �  � � � 
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Informace ze školy 
 
Milí rodiče, vážení čtenáři, 
   rádi bychom vás seznámili se zajímavými aktivitami, které na naší škole 
proběhly v prvním čtvrtletí. 
   Turistickou zdatnost jsme začali posilovat hned na začátku září, kdy si 
mladší děti vyšláply na Hrčavu a starší přes Bahenec na Písečnou. První 
podzimní den, na naší škole tradičně zvaný jako červený, jsme přivítali opět 
v přírodě na Oleckách, Kempě a zdatnější se vydali přes Pláňavu do 
Jablunkova. 26.9. u příležitosti Evropského dne jazyků žáci se zaujetím 
vyslechli slovenskou, polskou, ruskou, německou, anglickou pohádku a 
francouzskou píseň. Můžeme se také pochlubit sportovním úspěchem 
žákyně 2. ročníku Pavly Stonawské, která se v okrskovém i okresním kole 
přespolního běhu umístila na vynikajícím 2. místě. Na výstavě ovoce a 
zeleniny v Jablunkově děti obdivovaly nepřeberné množství plodů a 
zároveň se dozvěděly spoustu zajímavostí potřebných k pěstování 
pokojových rostlin. Největším zážitkem ale bylo náhodné zhlédnutí 
usazování nové kopule na kostelní věž.  
   Hezký vztah k přírodě si prvňáčci 
upevnili zasazením svého stromečku, o 
který se budou starat.  
   Nádherného podzimního počasí využili 
zdatní cyklisté k vyjížďce do Istebné. 
Předškoláci si přišli vyzkoušet svou 
budoucí roli prvňáčka a s nadšením 
pracovali na interaktivní tabuli. Ondřej 
Starzyk, Stanislav Byrtus, Martin Bury, 
Klára Hořavová, Ondřej Jalovičor a Adéla Jarošová byli oceněni Muzeem 
v Třinci za své vlastnoručně vyrobené betlémy. 
   V celoročním projektu „Hřiště“ děti ve školní družině plní zajímavé 
sportovní úkoly. Hledání pokladu se pro velký úspěch zúčastnili i ti, kteří 
jinak ŠD nenavštěvují. Tradiční „pěčoky“ z ohniště na školní zahrádce 
všem moc chutnaly. Na každoroční Drakiádě se spousta barevných draků 
proháněla vysoko na obloze. Společně připravené zdravé pomazánky a 
moučníky zpříjemňují dětem odpolední chvíle ve škole. 
S přáním pokojného prožití adventního období…   
            
             pedagogický sbor ZŠ Bukovec 

� � � �  � � � 
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Halo, halo! 
 

To dzieci ze szkoły z Bukowca nadają wiadomości i ploteczki… 
Co wydarzyło się w naszej szkole? Na pewno wszyscy pragniecie się 
dowiedzieć… 
   A więc na początek, we wrześniu przywitaliśmy w naszej szkole 12 
nowych kolegów – pierwszaków. 
27.9. gościliśmy u nas dzieci z Bielska- Białej, razem wybraliśmy się na 
wielką wyprawę , kolegom pokazaliśmy naszą chlubę wioski – najwięcej 
wschodni punkt Republiki Czeskiej i oczywiście Kempaland, gdzie 
zjedliśmy smaczną zupę.  
30.9. razem z rodzicami poszliśmy do Grabów na opiekanie parówek 
(parówki były naprawdę pyszne). 
Październik był raczej miesiącem spokojnym. Chodziliśmy do szkoły, 
uczyliśmy się, biegali, bili się… 
17.10. spotkaliśmy się z wierszami, pan z Chorzowa w bardzo śmieszny 
sposób przedstawił nam wiersze polskich autorów. 
Dopiero  20.10. zaczęło się coś ciekawego dziać. Dzieci z pierwszej klasy 
poszły razem z panią dyrektor i panią Halinką do czeskiej szkoły,gdzie 
dzieci posadziły sobie małe drzewka- buczki. Drzewka  porosną razem 
z nimi, będą się o nie troszczyć. 
25.10. przyjechała do nas Bajka, tzn. Kukiełki i obejrzeliśmy sztukę pt. 
Łysek z pokładu Idy. 
   Listopad był bardzo roboczy. Wzięliśmy udział w różnych konkursach. 
Do konkursu czytelniczego pilnie przygotowała się cała czwarta i piąta 
klasa, udało nam się wszystkim. Za nagrodę wyjechaliśmy do Czeskiego 
Cieszyna na Biesiadę literacką, gdzie każdy z nas otrzymał nagrodę 
książkową. Następnym konkursem był Konkurs recytatorski, najpierw 
odbyło się szkolne koło, potem obwodowe koło w Jabłonkowie, tam 
wybrano z naszej szkoły dwie dziewczynki Adę Szoloną i Natalkę Gazur, 
które 9.12. pojadą na finał do Gnojnika. Proszę trzymajcie im kciuki. 
15 listopada przyjechała do szkoły pani pisarka Barbara Gawryluk, 
przedstawiła nam swoje książki , pisze bardzo fajnie o zwierzątkach , 
najbardziej podobały nam się książki o świstakach i o psie Kaktusie.   
Koniec miesiąca listopada był w naszej szkole już pod znakiem adwentu i 
świąt. 
Cała szkoła przygotowowała się do projektów, które realizowano wspólnie 
ze szkołami z Milikowa i Jabłonkowa . 22 listopada odwiedziła nas szkoła 
z Milikowa . Na tych zajęciach bliżej poznaliśmy strój ludowy. My zaś 
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pojechaliśmy do Milikowa, by zaznajomić się z pisarzem Gustawem 
Morcinkiem.  
25 listopada czekał nas następny projekt – Zwyczaje i tradycje świąteczne. 
Tym razem było to spotkanie adwentowe i świąteczne. Wszystkie dzieci 
zrobiły sobie adwentowe wianuszki. Wspólne  
warsztaty bardzo się udały .  Już cieszymy się na spotkanie z dziećmi 
z Jabłonkowa, bo one zaprosiły nas na Jasełka.  
W świetlicy szkolnej przygotowaliśmy Szopki betlejemskie do konkursu 
„Betlém jak ho vidím já“. Wszystkich szopek było 18, z tego 12 dzieci 
wyjechało po nagrody do Muzeum do Trzyńca. 
   We wtorek 29.11.2011 odbyły się kolejne warsztaty. Razem z mamami 
wyprodukowaliśmy sobie ozdoby świąteczne. Obecnie ćwiczymy program 
dla Świętego Mikołaja, który do nas przyjdzie 
 6 grudnia. Mamy nadzieję, że program mu się będzie podobał i obroni nas 
przed diabłami.  
   Czekają nas jeszcze wigilijki klasowe, na których otrzymamy  podarunki, 
będziemy sobie składać życzenia, śpiewać kolędy, może też zjemy pizze, 
ale wszystko będzie zależało od tego, jeśli wygramy w zbiorze Pet–butelek.  
 
   Zbieraliśmy je przez cały miesiąc, firma Nehlsen odwiozła sobie cały 
samochód załadowany aż pod górę.  
 Na koniec pragniemy wszystkim ludziom złożyć życzenia  pogodnych , 
radosnych i zdrowych Świąt Bożego Narodzenia.  
 
 

� � � �  � � � 
 
„Pošmourný prosinec, dobré je znamení pro sady, lučiny i 

všechno osení.“ 
 
 

� � � �  � � � 
 

„Svatá Barborka, vyhání dřevo ze dvorka.“ 
 

� � � �  � � � 
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Žáci TJ na obecním úřadě 
 
   Ve středu 2. 11. byli žáci a „přípravka“ naší TJ pozváni na obecní úřad. 
Byli přijati paní starostkou v zasedací místnosti, kde jim bylo poděkováno 
za dosažené výsledky a vzornou reprezentaci naší obce. Mladí fotbalisté si 
se starostkou perfektně povykládali a ta je mile překvapila svými 
vědomostmi a znalostmi v tomto sportu. 
   A na závěr všem slíbila odměnu, kvůli které už teď, děcka začaly poctivě 
trénovat. 
   Tímto bychom chtěli poděkovat naší paní starostce za milé přijetí a 
sladké pohoštění. 

              Vítězslav Jalovičor 

 
� � � �  � � � 

 
„Mrazy, které v prosinci brzy opadnou, znamenají zimu 

mírnou.“ 
 

� � � �  � � � 
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SDH Bukovec 
 
   Letošní rok se od těch předchozích příliš nelišil, hodiny práce strávené na 
údržbě techniky a samotné zbrojnice, to je pro nás už samozřejmost. Parta 
skvělých lidí, kteří si vždy najdou čas a věnují se „hasičině“. Pravda je, že 
takoví lidé si zaslouží uznání  nejen proto, že to dělají dobrovolně, ale i 
proto, že jsou připravení pomoci těm, kteří to potřebují.  
   V letošním roce naše jednotka vyjížděla ke 46 událostem, a to i mimo 
území naší obce. Nejvíce se v letošním roce vyjíždělo na vosy a sršně. Bylo 
to celkem 26 událostí a pak se jednalo o požáry a technické pomoci.  
   Naše první vozidlo CAS 25 RTHP prošlo během léta střední opravou, 
kterou jsme si s kluky udělali sami, a tak je zase v kondici. Děti si v červnu 
užili dětského dne, kdy jim své umění předvedli policejní psovodi, policie 
ČR, záchranná služba MSK, HZS stanice Třinec, hasiči Jablunkov a 
samozřejmě i naše jednotka.  
   Dětem jsme předvedli, že i naše 
jednotka je schopna zasahovat při 
dopravních nehodách a spolupracovat se 
složkami IZS. Byla to nejpodařenější akce 
letošního roku společně se svěcením 
praporu našeho sboru u příležitosti výročí 
95 let od založení.  
   Naše mládež se připravuje pod 
taktovkou Vladka Zogaty, tak jim držme 
palce, ať se jim daří. Mým klukům 
z jednotky děkuji, že se mnou táhnou za 
jeden provaz.  
   Během zimního období  se budeme pilně 
připravovat na příští rok. To bychom chtěli 
soutěžit ve vyprošťování z havarovaných 
vozidel, což je vlastně u nás novinka.  
   Složení týmu je: Rucki Radovan, Rucki 
Michal, Zogata Kamil, Zogata Tomáš, Turoň Patrik, Lindovski Leoš a náš 
odborný poradce a trenér Dan Hořava.  
   Závěrem přeji všem hasičům, spoluobčanům a jejich rodinám krásné 
prožití vánočních svátků a šťastný nový rok 2012.       
                       Rucki Radovan 
                       velitel Jednotky 

� � � �  � � � 
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Z činnosti Klubu seniorů 
 
   Dne 6. 4. 2011 jsme se zúčastnili přednášky na téma: „Izrael a Svatá 
země v nevšedních souvislostech“. Přednášející pan Mgr. Josef Byrtus byl 
v této Svaté zemi na zájezdě a promítáním snímků nám zajímavě přiblížil 
život v této části světa. 
   18. 4. – Klub důchodců z Hrádku nás pozval na Velikonoční výstavu. 
Kamarádsky nás přivítali a my jsme si odnesly inspiraci z jejich ručních a 
výtvarných prací. Téhož dne jsme navštívily Muzeum v Dolní Lomné, 
kterým nás provedla paní starostka Renata Pavlinová. 
   26. 5. – jsme přijaly pozvání od paní ředitelky Libuše Stonawské na 
dětské divadelní představení „Sněhurka a sedm trpaslíků“. Oceňujeme děti 
za jejich bezprostřední herecké schopnosti. 
   15. 6. – se opět konalo tradiční smažení vaječiny v krásném prostředí na 
sjezdovce. 
   18. 6. – trojmezí na Hrčavě a naší obec navštívili turisté z Polska, 
Slovenska, a Česka za účelem „Slévání vod z řek Evropské unie“. Náš klub 
důchodců pro ně zajistil občerstvení – koláče, klobásky a „kapušnicu“. 
   25. 6. – se uskutečnil zájezd na Strážnické slavnosti, kde vystoupily naše 
a zahraniční Folklorní soubory.   
 27. 8. – Den Bukovce – Plackový festival, bohatá účast asi 2 000 lidí. Ve 
stáncích s občerstvením se pekly samé dobroty. Naše členky napekly 
kapušniky, kuřecí placičky se zeleninou, koláčky a halušky s kysaným 
zelím. Návštěvníkům chutnalo – vše se prodalo. 
  3. 9. – jsme se zúčastnily zájezdu KDÚ. První zastávka byla Kremnická 
Baňa. Tam jsme navštívili kostel Jana Křtitele z 12. Století a klášter. Pak 
byl přejezd do Staré hory – krásná příroda a nádherný starý kostel. Zájezd 
pokračoval do Rajecké Lesné, kde jsme obdivovali dřevěný mechanický 
betlém – pohyblivý v celoročním provozu. 
   24. 9. – zájezd Tychů, Goczelkowice, Pisarzowice – Polsko. Nakoupili 
jsme květiny a ozdobné keře na velkém tržišti. 
   28. 10. – 1. 11. – jsme zorganizovaly výstavu „Vánoce dříve a dnes“. 
Vánoční stromek a prostřený stůl v minulosti byl skromný a nedá se 
srovnat se současnou dobou. Výstavu aranžovaly Lucie Jalovičorová, 
Lenka Stonavská, Gabriela Pazderová a Libuše Stonawská. Schopným a 
zdatným aranžérkám za jejich precizní práci srdečně děkujeme.  
   Mockrát děkujeme všem účastníkům výstavy, která se nám povedla. 
Přejeme požehnané Svátky, radost a pohodu do Vašich domovů. 
                 Klub seniorů 
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� � � �  � � � 
 

„Když na Mikuláše prší, zima lidi hodně zkruší.“ 
 

� � � �  � � � 
 

Obecní Mikuláš  
 

   V sobotu 3. prosince 2011 se v areálu obecního úřadu rozhostila vánoční 
atmosféra, kdy děti z Bukovce navštívil Mikuláš. Mikuláš v doprovodu 
andělů přijel v kočáře taženým koňským spřežením. Samozřejmě nechyběli 
ani čerti, a zdali byli stejně škaredí jako ti loňští, posuďte sami… 
 

 

 
 
 

  
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 

� � � �  � � � 



 12

Novinky z knihovny 
 

   Jak jsme vás již minule informovali, tak i nadále pokračujeme v 
doplňování naší knihovny novými tituly. Z nově nakoupených knih jsou to 
tyto…  
   Povinná četba pro žáky středních škol: F. Kafka – Proměna, J. Škvorecký 
– Prima sezóna, K. Čapek – Povětroň a jiné povídky, E. Zola – Nana, V. 
Neff – Sňatky z rozumu, Werich a Voskovec – Vest Pocket Revue, 
Lexikony české literatury, aj. 
   Pro naše nejmenší: Pohádky naší babičky a průvodce naší přírodou. 
Další nové tituly jsou zapůjčeny Regionální knihovnou Třinec. 

         Jarka Bujáková 
                    knihovnice 

� � � �  � � � 
 

Vybavení dětské lyžařské školky v Bukovci 
 

   Technické služby Bukovec, s.r.o. získaly dotaci z rozpočtu Regionální 
rady regionu soudržnosti Moravskoslezsko na projekt „Vybavení dětské 
lyžařské školky“, registrační číslo CZ.10/2.2.00/11.01156. Místo realizace 
projektu je lyžařský areál Kempaland v Bukovci a jeho předmětem je 
pohyblivý modulární chodník, dětský lyžařský kolotoč a plachtové iglú. 
Projekt byl ukončen 30. 11. 2011, takže malí návštěvníci lyžařského areálu 
se na tuto novinku již mohou těšit letošní zimní sezónu 2011/2012.  
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Nová lyžařská škola v Kempalandu 
 

   Jsme malá lyžařská a snowboardová škola s velkým nadšením a 
profesionalitou. V regionu, pod hlavičkou Sun ski jsme působili 10 let. 
Mohli jste nás vidět ve skiareálu Severka a poslední 4 roky jsme fungovali 
ve skiareálu Mosty u Jablunkova. Od letošního roku se na všechny Naše 
klienty budeme těšit  v pěkném rodinném skiareálu Kempaland v Bukovci, 
jako MALINA SKI SCHOOL.  
   Vzhledem k modernímu vybavení areálu ( pohyblivý koberec, kolotoč, 
iglú…), neustále modernizaci a chuti lidí spojených s vedením a provozem 
areálu,  si myslíme, že se lyžařská  školička  stane vyhledávaným místem 
nejen pro děti, ale i pro dospělé. Díky svému novému vybavení bude široko 
daleko tím „NEJ“ místem pro výuku lyžování. 
Vyškolení instruktoři se vám budou vždy s úsměvem věnovat, motivovat 
vás a zdokonalovat v lyžování a snowboardingu. 
   Svou činnost bychom rádi zahájili již v týdnu od 19.12. 2011. Poté 
nonstop až do konce lyžařské sezóny. Samozřejmě záleží na sněhových 
podmínkách. 

 
Zima už klepe na dveře, tak ji pojďme společně otevřít! 

 
Těšíme se na všechny 

                                                                       
Malina Ski school 
Tel: 774 155 381, 725 685 451 
Web: www.malinaski.cz 

 
� � � �  � � � 

 

„Vánoce na ledě - Velikonoce na blátě.“ 
 

� � � �  � � � 

 
„Jaké zimy v prosinci - taková tepla v červnu.“ 

� � � �  � � � 
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Sociální reforma 
 
Co přinese od ledna 2012 sociální reforma? – stručný přehled:  
Od 1. ledna příštího roku začnou v sociální oblasti platit změny, které se 
týkají především nového způsobu výplaty a administrace dávek na jednom 
místě - Úřadu práce ČR (ÚP),  dále se změny týkají dávek pro osoby 
zdravotně postižené (OZP), některých dávek státní sociální podpory, 
veřejné služby apod. Zavedena bude také tzv. karta sociálních systémů. 

1. Sjednocení místa výplaty dávek 
Od 1. ledna 2012 veškeré nepojistné dávky a příspěvky (tj. dávky pomoci 
v hmotné nouzi; dávky pro OZP – příspěvek na mobilitu a příspěvek na 
zvláštní pomůcku; příspěvek na péči; dávky státní sociální podpory – 
přídavek na dítě, rodičovský příspěvek, dávky pěstounské péče, porodné 
apod.) bude nově vyplácet jen úřad práce.  
   Pro občany z Jablunkova a okolních obcí (tj. z Bocanovic, Bukovce, 
Dolní Lomné, Horní Lomné, Hrčavy, Hrádku, Mostů u Jablunkova, 
Milíkova, Návsí, Písečné, Písku) bude tyto dávky vyřizovat kontaktní 
pracoviště ÚP v Jablunkově na ulici Dukelská 600 (tj. stávající pracoviště 
ÚP v prvním patře této budovy) a zároveň úřad práce požádal o pronájem 
kanceláře v budově Dukelská 104 (nová budova městského úřadu, první 
patro, odbor sociálních věcí a zdravotnictví).   
Kontaktní osoba úřadu práce - Ředitelka kontaktního pracoviště:  Alena 
Petrová, tel.:950113 240-245; alena.petrova@fm.mpsv.cz; 
posta.fmq@fm.mpsv.cz. 
   V této souvislosti zároveň upozorňujeme, že služby v oblasti 
zaměstnanosti (zprostředkování zaměstnání, podpora v nezaměstnanosti 
apod.) bude i nadále zajišťovat pro Jablunkov a okolní obce kontaktní 
pracoviště ÚP v Třinci, Poštovní 621, Staré Město, 739 61 Třinec 1. Tel. 
950 113 611, 950 113 633, 950 113 636; e-mail: posta.fmf@fm.mpsv.cz. 
   Změny u dávek pro OZP. Od 1. ledna 2012 se současné dávky  pro osoby 
zdravotně postižené sloučí pouze do dvou dávek, a to příspěvek na mobilitu 
a příspěvek na zvláštní pomůcku. 
   Příspěvek na mobilitu - Jedná se o opakující se nárokovou dávku. Nárok 
na příspěvek na mobilitu bude mít osoba starší 1 roku, která není schopna 
zvládat základní životní potřeby v oblasti mobility nebo orientace, 
opakovaně se v kalendářním měsíci dopravuje nebo je dopravována a 
nejsou jí poskytovány pobytové sociální služby v domově pro osoby se 
zdravotním postižením, v domově pro seniory, v domově se zvláštním 
režimem nebo ve zdravotnickém zařízení ústavní péče. Výše příspěvku na 
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mobilitu bude v jednotné výši 400 Kč měsíčně. Příspěvek na mobilitu může 
být přiznán a vyplácen nejdříve od počátku kalendářního měsíce, ve kterém 
bude zahájeno řízení o přiznání příspěvku na mobilitu (tj. nejdříve leden 
2012). 
   Příspěvek na zvláštní pomůcku - Zavádí se jednorázová nároková dávka 
na zvláštní pomůcky, které postiženým lidem umožňují sebeobsluhu, slouží 
k získávání informací nebo ke styku s okolím apod. Bude určena osobám s 
těžkou vadou nosného nebo pohybového ústrojí, těžkým sluchovým nebo 
těžkým zrakovým postižením nebo těžkým mentálním postižením, jejichž 
zdravotní stav (dlouhodobě nepříznivý zdravotní stav) nevylučuje přiznání 
tohoto příspěvku. Za dlouhodobě nepříznivý zdravotní stav se považuje 
nepříznivý zdravotní stav, který podle poznatků lékařské vědy trvá nebo má 
trvat déle než 1 rok.  
   Součet příspěvků na zvláštní pomůcky nesmí v 60 kalendářních měsících 
(5 let) po sobě jdoucích přesáhnout částku 800 000 Kč. U jednotlivých 
pomůcek je zákonem stanovena finanční spoluúčast žadatele – zkoumat se 
bude příjem této osoby a osob společně posuzovaných. 
Nárok na výplatu dávek vzniká splněním podmínek stanovených zákonem 
a podáním žádosti o přiznání dávky (na příslušném úřadu práce). 

2. Změna u rodičovského příspěvku 
Od 1.ledna 2012 můžou rodiče pružně volit délku pobírání rodičovského 
příspěvku a jeho výši podle aktuální sociální situace rodiny. Celkem mohou 
vyčerpat až 220 000 Kč, nejdéle však do 4 let věku dítěte. Výše příspěvku 
bude činit nejvýše 11 500 korun měsíčně. Pro získání možnosti volby výše 
příspěvku bude stačit, pokud nárok na peněžitou pomoc v mateřství splní 
alespoň jeden z rodičů dítěte. Rodičovský příspěvek budou dostávat i 
rodiče, jejichž dítě chodí do školky nebo do obdobného zařízení pro děti. 
Od dvou let věku mohou navštěvovat tato zařízení neomezeně. Pro děti do 
dvou let věku bude zavedeno jednotné konto 46 hodin za měsíc.  
   Pokud ani jednomu z rodičů nevznikl nárok na peněžitou pomoc v 
mateřství, výše příspěvku je možná jen v jedné variantě: 7600 korun do 9. 
měsíce věku dítěte a poté 3800 korun do 4 let věku dítěte.  
Děti se zdravotním postižením budou zajištěny jednotným způsobem, tj. 
tak, aby po dovršení 1 roku věku byly zabezpečeny vždy jednou dávkou, a 
to buď rodičovským příspěvkem nebo příspěvkem na péči.  

3. Příspěvek na péči dle nových kritérií 
Posuzování nároku na tuto dávku se změní. Místo dosavadních 36 úkonů a 
129 dílčích činností budou posudkoví lékaři nově popisovat jen deset 
oblastí každodenního života člověka (jak dokáže zvládnout základní životní 
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potřeby). Mezi ně bude patřit mobilita, orientace, komunikace, stravování, 
oblékání a obouvání, tělesná hygiena, výkon fyziologické potřeby, péče o 
zdraví, osobní aktivity a péče o domácnost.  Od ledna rovněž dojde ke 
zvýšení příspěvku na péči pro osoby od 1 do 18 let ve II. stupni závislosti 
z 5 000 Kč na 6 000 Kč.  NOVĚ si příjemci příspěvku na péči (rodič 
nezaopatřeného dítěte nebo nezaopatřené dítě) budou moct požádat o jeho 
zvýšení, a to až o 2 000 Kč za předpokladu, že jejich příjmy a příjmy osob 
s nimi společně posuzovaných nedosahují částky dvounásobku životního 
minima rodiny.  

4. Karta sociálních systémů 
Dávky a příspěvky bude možné čerpat prostřednictvím tzv. elektronické 
sociální karty, která bude plnit funkci identifikační i platební. Sloužit bude 
zejména k identifikaci na úřadě. Karta se vydá automaticky při přiznání 
nároku na dávku (např. příspěvek na péči, příspěvek na mobilitu apod.). 
Původně na ni měly být vypláceny i důchody, těch se to ale zatím netýká. 
Kartou bude možné také platit v obchodech, dále vybírat dávky 
z bankomatu. Kartu dostanou ti, kteří čerpají sociální dávky s tím, že 
platební funkce nebude povinná. Povinnost platit kartou sociálních systémů 
bude vyžadována pouze u osob, které čerpají dávky pomoci v hmotné 
nouzi, a současně u nich existuje riziko zneužití (např. nákup alkoholu).  
   Sociální karta bude rovněž u osob se zdravotním postižením plnit funkci 
průkazky TP, ZTP a ZTP/P se všemi jejími výhodami. V tomto případě 
dojde pouze k nahrazení papírové průkazky za plastikovou. Kartu budou 
vydávat úřady práce.  

5. Veřejná služba pro nezaměstnané 
Od 1.ledna 2012 dojde k převodu veřejné služby na úřad práce, výkon 
veřejné služby se bude nadále týkat  osob vedených v evidenci uchazečů o 
zaměstnání. Pro uchazeče o zaměstnání, kteří jsou vedeni v evidenci 
nepřetržitě déle než 2 měsíce, se od 1.1.2012 zavádí nabídka veřejné služby 
v rozsahu až 20 hodin týdně. Jestliže uchazeč bez vážného důvodu odmítne 
nabídku, bude vyřazen z evidence uchazečů o zaměstnání. Veřejná služba 
neznamená jen úklid veřejných prostranství a komunikací, ale třeba i práci 
v nemocnicích a jiných veřejných budovách, ve školství, v oblasti životního 
prostředí, v sociální, charitativní, sportovní oblasti apod. V praxi se 
předpokládá, že nabídka výkonu veřejné služby bude směřována zejména 
na uchazeče o zaměstnání, kteří jsou dlouhodobě v evidenci úřadu práce.  
   Podrobnější informace k sociální reformě můžete najít na webových 
stránkách  MPSV ČR (web nazvaný Sociální reforma – změny 2012), kde 
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lze najít informace o všech důležitých změnách připravovaných v sociální 
oblasti: http://socialnireforma.mpsv.cz; http://mpsv.cz. 
Pro případné tazatele je k dispozici i infolinka 844 844 803, kde jsou 
pracovníci call centra Úřadu práce ČR připraveni zodpovědět dotazy či 
vysvětlit nejasnosti v souvislosti se sociální reformou. 
 

odbor sociálních věcí a zdravotnictví MěÚ Jablunkov 
 

� � � �  � � � 

„Na Štědrý večer hvězdičky, ponesou vajíčka slepičky.“ 
� � � �  � � � 

 
Nastává období plesů a velkých společenských akcí 

 
   S příchodem nového roku nastává i období plesů a jiných velkých 
společenských událostí. 
   Tyto akce mohou se konat jen ve stavbách, které jsou k takovémuto účelu 
určeny a kde je zabezpečen dostatečný počet a kapacita únikových cest. 
V průběhu akce jsou organizátoři povinni zabezpečit dostatek trvale 
volných otevíratelných únikových východů, dbát na jejich viditelné 
označení, mít dostatek hasebních prostředků, proškolené  pořadatele a při 
akcích s větším počtem osob zřídit preventivní požární hlídku. Výzdoby a 
textilie, po kterých by se mohl šířit požár, a které jako hořící odpadávají a 
nebo odkapávají nesmí být umísťovány pod stropy a podhledy. Rovněž je 
zakázáno plnění balónků plyny, které ve směsi se vzduchem tvoří výbušnou 
nebo hořlavou směs (např. vodík, acetylén). Takto plněné balónky nesmějí 
být používány ani jako výzdoba. 
   Povinnosti organizátorů akcí s větším počtem osob (ve většině případů 
jde o účast více než 200 osob) jsou uvedeny v Nařízení Moravskoslezského 
kraje č. 4/2006 (viz. http://www.kraj-moravskoslezsky.cz/narizeni.html) a 
dále v obecně závazných vyhláškách obcí. 
   V případě zjištění nedostatků v dodržování podmínek požární 
bezpečnosti, které nelze odstranit před jejím započetím pořadatel nesmí 
akci zahájit. Rovněž musí akci přerušit a ukončit při bezprostředním 
nebezpečí vzniku požáru a zejména v případě znemožnění úniku nebo 
evakuace osob. 
Oslavy konce roku, blíží se závěr roku a s ním i čas silvestrovských oslav. 
S nimi také přichází řada nebezpečí, zejména proto, že se samozřejmě 
jejich příprava neobejde bez obstarání tzv. zábavné pyrotechniky.  
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Největší nebezpečí představují neodborně podomácku vyrobené 
pyrotechnické výrobky, proto používejte pouze pyrotechniku uvedenou do 
oběhu legálně s návodem, jak ji obsluhovat a skladovat.  
   Zábavnou pyrotechniku používejte tak, abyste předešli zraněním nebo 
škodám na majetku. Pyrotechniku skladujte v suchu a chladu (nikdy ne 
v blízkosti topení, kamen nebo jiných zdrojů tepla) a mimo dosah dětí. Je 
vhodné odklidit z balkonů veškerý hořlavý materiál, který by mohla 
odpálená pyrotechnika snadno zapálit. Vždy dodržujte návod výrobce. Při 
manipulaci nemiřte na sebe ani na ostatní osoby. Neodpalujte pyrotechniku 
z oken svého bytu či domu. S pyrotechnikou manipulujte vždy na volném 
prostranství, v dostatečné vzdálenosti od domů, zaparkovaných aut, 
kontejnerů, stromů a keřů (použití pyrotechnických výrobků v bytech a 
uzavřených prostorách je zpravidla zakázáno). Nesbírejte nevybuchlé 
petardy a nesahejte na ně. A rozhodně nikdy nepoužívejte pyrotechniku pod 
vlivem alkoholu. 
   V neposlední řadě nesmíme zapomenout na domácí zvířata. Uvědomme 
si, že zvířata velice bolestně vnímají zvukové projevy při odpálené 
pyrotechnice, když např. pes má oproti člověku asi 16x citlivější sluch. A 
stres, strach, agrese nebo pokusy o útěk našich domácích mazlíčků jsou ty 
nejmenší následky našich veselých silvestrovských oslav. 

 
nprap. Ing. Dalibor Kubátka 

Hasičský záchranný sbor Moravskoslezského kraje 
 

� � � �  � � � 
 

„Jak na Nový rok, tak po celý rok.“ 
 

� � � �  � � � 
 

„Soutěž o Nej slivovici“ 
 
   V rámci „Obecní zabíjačky“, která sekoná v sobotu 28. ledna 2012. Bude 
probíhat 3. ročník soutěže o Nejlepší domácí slivovici. Kdo by se chtěl 
soutěže zúčastnit, ať odevzdá do 15. 1. 2012 na OÚ Bukovec svůj vzorek 
v minimálním množství 0,2 l (plažok). ☺ 
 

� � � �  � � � 
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Zaznamenejte si do kalendáře 
 

           21. ledna       Hasičský ples 
           28. ledna       Obecní zabíjačka aneb „Kvičyni v Bukovcu“ 
            4. února       Bal szkolny 
          18. února       Školní ples    
 

 � � � �  � � � 
 
 

Poděkování 
 
   Vzpomínáte si na článek v červencovém občasníku roku 2009? Nejspíš 
ne… Článek se týkal zvelebení naší obce: „Co takhle dovybavit obec 
lavičkami? Lavičkami pro sousedská zastaveníčka. Pokud máte dobru vůli 
a tak říkajíc srdce na dlani, darujte strom či dřevo na výrobu takových 
laviček. Obec ráda přispěje na jejich zhotovení.“  
   Jsme rádi, že se v naší obci našli právě takoví lidé. Poděkování patří       
p. Josefovi Bojkovi a p. Václavovi Bojkovi. Lavičky vyrobily Technické 
služby Bukovec. 
 
 
 
   Taktéž děkujeme paní Heleně Byrtusové za zhotovení „Bukoveckých 
oskarů“, ☺ jako jsou například: „Chytry gazda, chytro gazdino, nej 
čarodějnice, nebo ocenění nejlepších lyžařů závodu Kympa Cross Cup.“ 
 
 
  Panu Františkovi Vavřačovi za vyhotovení železného zakrytování reverd 
na místních komunikacích vedoucích k domu rodiny Capkových, u 
Hasičské zbrojnice a také v části pod Lípou. 
 
 
 
  Paní Martině Jarošové za napečení vánočních medových perníčků, které 
byly k zakoupení na Mikulášské nadílce. Výtěžek z prodeje putoval naší 
schole. 
 

� � � �  � � � 
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Inzerce 
 

Květinka Písek nabízí : 
-  řezané a pokojové rostliny 
-  vánoční svícny a svíčky 
-  umělé vánoční stromky 40cm- 180cm 
-  orchideje, vánoční hvězdy  
-  dekorace a další 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dále nabízíme možnost zhotovení hrníčků s Vaší fotkou a textem. 
Vhodné například jako milý dárek k vánocům. Stačí přinést fotku, cena 
hrníčku je 155 Kč. Zhotovíme zpravidla do týdne. 

 
 
 
 
Najdete nás v Písku vedle pošty.                      
Těšíme se na Vaší návštěvu. 
 
 
 
 
 

� � � �  � � � 
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Prodej kosmetiky ORIFLAME 
Celoročně, vždy v sobotu od 14.00 do 18.00 hodin. 

(Přes týden – domluva telefonicky) 
 

Jarka Krenželoková, Bukovec 221 (u bývalé celnice) 
Tel.: +420 739 987 048 

Výběr je na Vás! Těším se! 
� � � �  � � � 

 
Slezské Vánoce … 

 
   Objeví-li se na nebi první hvězdička, začíná Štědrý večer. Večeře je proti jiným 
dnům v roce skutečně štědrá. Hospodyně vaří v nových hrncích, aby celý rok 
nebylo nedostatku a nouze. Večeře se účastní všichni domácí společně, i ty 
nejmenší děti. Před jídlem se modlí Otčenáš a Zdrávas a pak se zpívá píseň. 
Posvátné ticho se poté rozhostí po celé jizbě. Jídlo se liší podle oblastí. Při jídle se 
dávají pod talíř peníze, kdo jich nedá, nemá jich po celý rok. 
 
   Na dobytek se v tento den nesmělo zapomenout a v tento večer se mu zvlášť 
přilepšilo – že štědrovečerní večeře se mu „po troše“ nechávalo. Někde se přidalo 
„kousek ořechu, jablka, peček, ať pozná i dobytek, že je Štědrý večer. 
 
   O večeři se hrávala doma bída. Pod hrnky se dalo postupně po kousku chléb, 
uhlí, zelená větvička a peníz. Jeden promíchal hrnky, ostatní nesměli míchání 
sledovat. Druhý potom zvedl hrnek a podíval se, co tam je. Toto vždy probíhalo po 
promíchání čtyřikrát, protože jsou čtyři čtvrtletí v roce. Každé zvednutí 
napovídalo, co bude s danou osobou v odpovídajícím čtvrtletí. Chléb – bude mít 
jídla dosti. Zelená větvička – bude mít štěstí. Uhlí – předpovídá nemoc. Peníz – 
peníze se budou od něho vzdalovat, ba naopak. 
 
   Slavnost Božího narození nebo též Hody. Každý pořádný křesťan má být v tento 
den přítomen na třech mších svatých – jitřní, andělské a pastýřské. 
 
   Kdo by si po jitřní doma zdříml, bolela by ho hlava po celý rok. 

čerpáno z knihy Bohumila Kaděry – Slezské koledy 
� � � �  � � � 

 
Obecní úřad v Bukovci bude v období Vánoc otevřen pouze 

ve středu 28. prosince 2011, a to v době od 8:00 do 17:00 hodin. 
V tento den je otevřena rovněž knihovna. 

Občasník obce Bukovec vydává Obecní úřad Bukovec, registr.č. MK ČR E 12355. 
Odpovědná: Pavlína Sližová, Bukovec 20. 12. 2011, číslo 60, prosinec. Neprošlo 
jazykovou úpravou. ZDARMA 


